
Rada Miejska Gminy Osieczna 
 

 

PROTOKÓŁ  NR  XI.2019 

 

przebiegu obrad XI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 24 września 2019 r.                    

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Osieczna 

 

 

 

Obrady rozpoczęto 24 września 2019 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:30 tego 

samego dnia. 

 

Obradom XI sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Roman Lewicki. 

 

 

Na stan 15 Radnych w obradach XI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło                       

14 Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Paula Juskowiak 

6. Jakub Jacek Kolberg 

7. Marek Kozak 

8. Krystyna Stanisława Krajewska 

9. Roman Paweł Lewicki 

10. Sebastian Łagoda  

11. Mariusz Marek Mikołajczak 

12. Ewa Pietraszewska 

13. Przemysław Skowronek 

14. Robert Skrzypek 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XI sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 24 września 2019 r. Witam 

wszystkich samorządowców Gminy Osieczna. Jest z nami mieszkaniec Świerczyny Pan 

Antoni Kantecki, którego witam i który zabierze głos w punkcie wnioski i informacje. 

Zrealizowaliśmy punkt 1.  

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 2 porządku obrad. Stwierdzam, że w obradach XI sesji uczestniczy                         

14 Radnych. Pan Radny Robert Jaraczewski poinformował, że ze względu na wcześniej 

zawarte zobowiązania służbowe nie będzie obecny na sesji. W związku z tym stwierdzam, że 

mamy quorum i Rada Miejska może podejmować w dniu dzisiejszym decyzje prawnie 

wiążące.  
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Lista obecności Radnych na XI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu. 

Lista obecności Gości na XI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 2.  

Ad. 3. Informacja o porządku obrad XI sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 3. Porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się następująco. 

1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Informacja o porządku obrad XI sesji Rady. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

8. Zapytania Radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI.41.2019 Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Osieczna. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna 

na lata 2019-2028.  

13. Wnioski i informacje. 

14. Odpowiedzi na pytania i wnioski.  

15. Zakończenie obrad XI sesji Rady. 

Czy są ze strony Państwa Radnych uwagi do przedstawionego i proponowanego porządku 

obrad? Nie widzę. Dziękuję. W związku z tym będziemy pracować według przedstawionego 

porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 3. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Otwieram punkt 4. Kto z Państwa Radnych chciałby wnieść uwagi do protokołu z poprzedniej 

sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna? Jeśli nie ma uwag, to przystępujemy do głosowania 

nad przyjęciem protokołu z ostatniej sesji. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji, proszę użyć odpowiedniego przycisku i podnieść rękę – 14 

głosów. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku – 0 głosów. 

Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku – 0 

głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że w głosowaniu brało udział 14 Radnych. Za przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej głosowało 14 Radnych, przeciw głosowało                           

0 Radnych, wstrzymało się od głosu 0 Radnych. W związku z powyższym wynikiem 

głosowania Rada Miejska jednomyślnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Rady stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zrealizowaliśmy punkt 4.  

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W punkcie 5 rozpoczynamy część informacyjną sesji. Brałem udział we wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie informacji, którą 

otrzymaliśmy od Pana Burmistrza na temat wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2019 r. 

Stwierdzam, że informacja została przedstawiona, była dyskusja. Zachęcam wszystkich 

Państwa, którzy chcieliby się z tą informacją zapoznać ona jest dostępna w BIP-ie, można 

przeglądać, czytać, zadawać pytania. My jako Rada mieliśmy dyskusję dziś, jak Państwo 

widzą nie ma tej informacji w porządku obrad bo być nie musi, my nie musimy tej informacji 

przyjmować, wystarczy, że ona jest w odpowiednim terminie przewidzianym prawem 

dostępna i przekazana Radnym Rady Miejskiej Gminy Osieczna, tak stanowi prawo. To jest 

warunek konieczny, żeby ta informacja do Państwa Radnych dotarła ona jest dostępna 

publicznie. Otrzymałem jako Przewodniczący pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej                 

z pytaniem, co Rada Miejska uczyniła z pismem, które kilka sesji wcześniej Pan Kowaliszyn 

napisał do kilku instytucji. Pamiętacie Państwo, że zgodnie z wolą Pana Kowaliszyna 

odczytaliśmy to pismo i na tym zakończyła się nasza praca, ponieważ Pan Kowaliszyn nie 

wyrażał, żadnej woli abyśmy dalej zajmowali się tą sprawą. Jego interesowało to, żeby na 

forum Rady przedstawić pismo, żeby ono było odczytane Radnym. Dziś Regionalna Izba 

Obrachunkowa, pewnie dlatego, że ta sprawa w jakimś sensie nadal trwa, pyta nas, Radę 

Miejską, co my w tej sprawie uczyniliśmy dalej. W związku z tym pozwoliłem sobie 

skorzystać z własnych kompetencji i w sposób, moim zdaniem oczywisty specjalnym pismem 

przekazać pismo, które otrzymałem do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, żeby ona                      

w przewidzianym prawem trybie odpowiedziała Regionalnej Izbie Obrachunkowej, jak się ma 

stan tej sprawy z punktu widzenia Rady Miejskiej Gminy Osieczna. To oznacza, że 

odpowiednia komisja Rady rozpoczyna swoją procedurę. Dziękuję.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 5.  

Ad. 6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Otwieram punkt 6. Pana Burmistrza proszę o informację o działalności w okresie 

międzysesyjnym. Proszę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni! W okresie międzysesyjnym, tj. od                      

30 sierpnia do dzisiaj uczestniczyłem w następujących wydarzeniach: w spotkaniu z kolejną 

grupą beneficjentów programu Senior+; w wyborach sołtysa Kąkolewa. Sołtysem została 

Pani Agata Kowalska, obecna dzisiaj na posiedzeniu, witamy Panią i gratulujemy;                          

w rozpoczęciu roku szkolnego w Zespole Szkół w Świerczynie oraz we wspólnym 

posiedzeniu komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. O tym posiedzeniu mówił już Pan 

Przewodniczący. Ponadto gościliśmy w ostatnich dniach przedstawicieli z zaprzyjaźnionej 

Gminy Zoeterwoude w Holandii. Podczas wizyty podpisaliśmy porozumienie o zakończeniu 

współpracy partnerskiej. Ta współpraca, czas naszych kontaktów trwał ćwierć wieku. 

Zakończona została przebudowa ul. Bławatkowej w Świerczynie. Natomiast w Osiecznej                

w ramach rewitalizacji zakończyliśmy przebudowę ul. Krawieckiej a aktualnie trwa 

przebudowa nawierzchni jezdni ulicy równoległej do ulicy Krawieckiej czyli Słonecznej. 

Również przebudowane zostało oświetlenie uliczne oraz zasilania energetyczne dla posesji, 

które znajdują się przy ulicach: Słonecznej, Podgórnej i Krawieckiej. Na 120 m odcinku 

chodnika przy ul. Kopernika w Osiecznej zlikwidowano pas zieleni i wymieniono jego 

nawierzchnię. Droga gminna w Kątach – Maciejewie została zakwalifikowana do otrzymania 

dotacji na jej przebudowę w ramach Programu Budowy Dróg Samorządowych. Prace 
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przygotowawcze rozpoczną się jeszcze w tym roku. Koniec realizacji tego zadania nastąpi             

w przyszłym roku. W Jeziorkach Wykonawca realizowanej świetlicy zakończył budowę 

obiektu. Aktualnie do budynku podłączane są przyłącza: wodociągowe, kanalizacji sanitarnej 

i energetyczne. Trwa proces, w wyniku którego uzyskamy pozwolenie na użytkowanie.                      

W najbliższych dniach rozpoczynamy realizację zadania pn. „Budowa na terenie Gminy 

Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie 

Aglomeracji Leszczyńskiej”. Zadanie realizowane będzie przez Konsorcjum LU-MAX 

Łukasz Masłowski i Przedsiębiorstwo Transportowo Spedycyjno-Handlowe PRA-MAS                   

Sp. z o.o. z Leszna. Z tym Wykonawcą podpisałem umowę o realizacji tego zadania. 

Zakończyliśmy i odebrana została budowa rurociągu tłocznego sieci kanalizacji sanitarnej 

wraz z przebudową istniejącej przepompowni ścieków i odcinkiem kanalizacji deszczowej               

w Osiecznej, przy ul. Gostyńskiej. W Świerczynie rozbudowano sieć wodociągową na 

odcinku 120 mb przy ul. Bławatkowej. Do świetlic: w Grodzisku i Świerczynie wykonano 

przyłącza kanalizacji sanitarnej. Do wykonania pozostaje przyłącze takiej samej kanalizacji 

do świetlicy w Łoniewie. W Kąkolewie, jak już Państwa informowałem, budynek 

Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, który jest własnością naszej Gminy, poddany 

został remontowi. Odnowiono elewację, przebudowano komin i pomalowano blachę pokrycia 

dachowego. W Popowie Wonieskim na istniejącej murowanej wiacie autobusowej, po 

zdemontowaniu dachówki, położyliśmy nowe pokrycie dachowe z blachy stalowej. Firma 

ENEOS Oświetlenie zamontowała oświetlenie 4 przejść dla pieszych na drodze wojewódzkiej 

nr 432 w Osiecznej, co znacznie poprawiło bezpieczeństwo tych miejsc. W Kąkolewie na              

ul. Morelowej wznowiono przebudowę odcinka drogi, którą ze względu budowaną                          

w międzyczasie sieć gazową przerwano w roku minionym. Dzisiaj spotkałem się                             

z przedsiębiorcą Panem Szyszką, który ma firmę w Świerczynie i w ramach, to nie jest częste, 

partnerstwa uzgodniliśmy, że jeśli warunki pogodowe pozwolą, to pobudujemy odcinek drogi 

od drogi powiatowej wzdłuż budynku gospodarczego firmy Mróz do wjazdu do firmy Pana 

Szyszki, który zadeklarował, że kupi materiał czyli trylinkę, na drogę a wykonanie będzie po 

stronie Urzędu. Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu. Przygotowałem 

projekty uchwał, które Państwo Radni będą procedować i o uchwalenie których wnioskuję. 

Jeszcze chciałbym powiedzieć o kilku sprawach, które są realizowane lub będą w najbliższym 

czasie wykonywane. Zleciliśmy wykonanie sprzątania ulic powiatowych w Osiecznej 

zamiatarką od wjazdu czyli od ul. Leszczyńskiej przez Kościuszki, Steinmetza, Frankiewicza 

do wylotu w kierunku Wojnowic. Jestem o tym przekonany, że po tym jak wysprzątamy ulice 

powiatowe, to będą one wyglądać tak jak byśmy sobie tego życzyli. Chciałbym Państwu 

Radnym również przekazać, że w ramach zbierania materiałów planistycznych na przyszły 

rok mamy zamiar zakupu mini ciągnika z określoną liczbą maszyn roboczych, m.in. kosiarką, 

również z tego powodu żeby pobocza, np. ścieżek rowerowych można było odpowiednio 

częściej kosić tak, żeby dukty przebiegające przez Gminę wyglądały właściwie. Ja 

przypomnę, że nasza Gmina ma odcinek ścieżki pieszo-rowerowej od Jeziorkowskiej do 

Jeziorek, jest powiatowy odcinek od Kąkolewa do Osiecznej i jest jeszcze pierwsza ścieżka, 

która została wybudowana wzdłuż drogi 432 czyli wojewódzkiej z Leszna do Osiecznej. Na 

ostatnim posiedzeniu Komisji poinformowałem Państwa Radnych o tym, że w ramach 

materiałów planistycznych, które przekierowałem do jednostek, do pracowników naszego 

Urzędu, zaproponowałem wzrost uposażeń pracowników niepedagogicznych                                  

w przedszkolach, szkołach, pracowników w jednostkach kultury czy też w naszym Urzędzie, 

rzędu 7%, mając nadzieję, że Wysoka Rada zaakceptuje taką propozycję. To jest informacja 

wyprzedzająca bo sesja budżetowa przed nami. Chcę jeszcze powiedzieć o pewnych 

szczegółach, które trzeba będzie wziąć pod uwagę przy budowaniu budżetu na 2020 rok. To 

jest m.in. zamiar to wiem, że na pewno a czy decyzja, to dowiemy się w najbliższym czasie, 

naszego rządu o tym, że najniższe wynagrodzenie w roku 2020 wynosić będzie 2.450 zł.                
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W tą kwotę nie będzie można wliczyć dodatku stażowego a to oznacza, że na niektórych 

pojedynczych stanowiskach w jednostkach naszej Gminy ta nadrzędna podwyżka bo według 

planów, to stanowiska wyższej rangi musimy też uwzględnić, to będzie wzrost powyżej 25%. 

Ja jestem przekonany, że jak od dyrektorów otrzymam materiały, to będzie trzeba je 

przeanalizować żebyśmy nie byli w impasie. To będzie czas na analizę i później na wnioski, 

Wysokiej Rady i nas jako wykonawców tych decyzji, wspólne uzgodnienia i strategie. 

Dziękuję.  

Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do informacji Pana Burmistrza? Nie widzę. Ja tak jak Pan 

Burmistrz, pewnie jak wszyscy, cieszymy się z oświetlenia przejść bo to była długo 

oczekiwana inwestycja. Już teraz wieczorami widać, co to znaczy oświetlone przejście i jak 

ono jest widoczne, a pewnie w jesienne i zimowe wieczory docenimy to jeszcze bardziej. Tu 

jest mowa o czterech przejściach a ja naliczyłem trzy. To są cztery w Osiecznej czy Trzebania 

jest też w tej liczbie? 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Cztery przejścia w Osiecznej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu o oświetlenie przejścia w Trzebani też będziemy się starać bo tam jest też 

taka potrzeba.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Niewątpliwie wszędzie, gdzie jest problem z bezpieczeństwem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przejście dla pieszych w Trzebani, w ciągu drogi 432 to jest czasami aż strach, bo jest 

niewidoczne. Myślałem, że to jedną procedurą próbujemy załatwić, czyli te 4 przejścia są                 

oświetlone w Osiecznej, tak. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Chwała naszej Gminie, że pozamiatamy drogi powiatowe bo pewnie Powiat nie miał takich 

planów. Jak Pan Burmistrz wspomina o zakupie mini ciągnika na przyszły rok i wymienia 

oprzyrządowania, to czy przewiduje Pan też zamiatarkę? W sensie jako jedno                                    

z oprzyrządowania. Nie wiem ile kosztuje wynajęcie zamiatarki, dlatego myślę o jej zakupie. 

Pamiętam rozmowę Pana Burmistrza ze mną kilka miesięcy temu, że może już czas żebyśmy 

mieli taką maszynę na własnym wyposażeniu tym bardziej, że to może być jeden z modułów 

do mini ciągnika.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dlatego dzisiaj oprócz tej maszyny, która będzie czyli kosiarki, nie mówię o innych ale                     

w momencie, gdy będziemy uzgadniać, jakie urządzenia robocze zwane potocznie 

przystawkami zakupimy i na które nas będzie stać, to będziemy rozważać. Chodzi o to, żeby 

wachlarz tych maszyn był jak największy, wtedy możemy wiele porządkowych, koniecznych 

prac wykonać szybciej niż z całym szacunkiem dla pracowników bo tak to działa, że maszyna 

nie tylko pracuje szybciej niż człowiek ale jest także dokładniejsza w działaniu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz wspomniał i wymienił fragmenty ścieżek rowerowych, które są na naszym 

utrzymaniu. Ja wolę, żeby to wybrzmiało po raz kolejny i chcę zapytać. Ostatnio 

podejmowaliśmy decyzję, że bierzemy pod nasz zarząd na czas budowy tych nowych ścieżek 

– 11 km ale jak je zbudujemy wspólnie z Powiatem to chcę wierzyć, że Powiat będzie te 

ścieżki utrzymywał, czy będzie to nasze zadanie?  
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Też chcę wierzyć.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To jest dosyć istotne. 11 km ścieżek powiatowych do utrzymania, leżących między 

miejscowościami na głównych szlakach komunikacyjnych.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! To najważniejsze czy największe zadanie 

związane z porządkiem przy, wokół czy w pobliżu ścieżek rowerowych czy pieszo                            

-rowerowych, to jest koszenie poboczy. Wolno jadącym ciągnikiem z kosiarką to się dzieje 

szybko rzecz w tym, żeby ten ciągnik z kosiarką przyjechał i wykonał te prace. To nie są 

rzeczy, które moim zdaniem w jakimś również czasowym stopniu będą pracochłonne. Moim 

zdaniem, jak coś jest, to tak w domu i zwłaszcza w pracy uważam, że trzeba o to dbać                      

i powinno wyglądać tak, żebyśmy mogli się z tego cieszyć.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję. Zrealizowaliśmy 

punkt 6.  

Ad. 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. Kto z Państwa Radnych chciałby 

zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 7.  

Ad. 8. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 8. Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Nie widzę. Dziękuję. 

Zrealizowaliśmy punkt 8.  

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI.41.2019 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze 

inkasa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W punkcie 9 mamy podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI.41.2019 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie poboru podatków i opłat                    

w drodze inkasa. Otrzymaliśmy projekt uchwały. Mam przekonanie, że Państwo wiecie, skąd 

potrzeba tej uchwały, z czego to wynika. Mamy nową Panią Sołtys, składam Pani gratulacje        

z tej okazji. Oprócz gratulacji widzę, że w drodze zaraz przydzielimy Pani obowiązki. Czy są 

ze strony Państwa Radnych pytania do treści projektu tej uchwały? Nie widzę. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna                    

z dnia 24 września 2019 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI.41.2019 Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. W uchwale nr VI.41.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r.                   

w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa wprowadza się następującą zmianę: 

1) w § 2 pkt 6 uchwały otrzymuje brzmienie: „Panią Agatę Kowalską na terenie sołectwa 

Kąkolewo.”                                                                                      

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały jak                       

w projekcie, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. 

Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych 
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jednomyślnie podjęła uchwałę nr XI.77.2019 w sprawie zmiany uchwały nr VI.41.2019 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie poboru podatków i opłat                       

w  drodze inkasa. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany uchwały nr VI.41.2019 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie poboru podatków i opłat                    

w  drodze inkasa, stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XI.77.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 24 września 2019 r.                        

w sprawie zmiany uchwały nr VI.41.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 

2019 r. w sprawie poboru podatków i opłat w  drodze inkasa, stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 9. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do realizacji punktu 10. W punkcie 10 mamy podjęcie uchwały w sprawie 

powołania Skarbnika Gminy Osieczna. Otrzymaliśmy projekt uchwały, Pana Burmistrza                   

o zabranie głosu celem wprowadzenia do projektu uchwały. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Jest z nami dzisiaj 

jeszcze przez kilka minut przesympatyczny, wyjątkowy Gość Pani Dorota Adamska, którą                    

z całą przyjemnością proponuję i wnoszę abyśmy w drodze uchwały powołali na Skarbnika 

Gminy Osieczna. Pani Dorota Adamska jest absolwentką Wyższej Szkoły Marketingu                      

i Zarządzania w Lesznie oraz Akademii Ekonomicznej we Wrocławiu. Posiada świadectwo 

kwalifikacyjne Ministerstwa Finansów uprawniające do usługowego prowadzenia ksiąg 

rachunkowych. Nadto skończyła studia podyplomowe na Uniwersytecie Wrocławskim                      

i uzyskała certyfikat audytora wewnętrznego administracji i przedsiębiorstwa. Praca 

zawodowa pozwoliła Pani Adamskiej poznać pracę w sektorze prywatnym i publicznym. 

Pracę rozpoczęła w 1989 roku jako księgowa w Spółdzielni Inwalidów im. Mikołaja 

Kopernika w Lesznie, a na stanowisku księgowej pracuje od 2001 roku. Od stycznia tego 

roku do czerwca 2003 roku w firmie Ryszarda Stabiszewskiego, następnie od września 2003 

roku do marca 2005 roku w HERMES Sp. z o.o. we Włoszakowicach. Od czerwca 2007 roku 

do lipca 2016 roku w Szkole Podstawowej nr 4 w Lesznie i wreszcie od stycznia 2018 roku 

do nadal w Archiwum Państwowym w Lesznie. Jednocześnie od kwietnia 2001 roku 

prowadziła biuro rachunkowe. Mając przekonanie mam pewność, że Pani Dorota Adamska 

będzie wyróżniająco wywiązywać się ze swoich obowiązków. Panie i Panowie Radni wnoszę                    

o powołanie Pani Doroty Adamskiej na stanowisko Skarbnika Gminy Osieczna.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy Państwo Radni mają pytania do Pana Burmistrza, do kandydatki Pani Doroty 

Adamskiej? Nie widzę. Dziękuję. Ja w swoim imieniu powiem, że w związku z tym, że 

polityka personalna, to jest domena Pana Burmistrza i to jest autorska decyzja Pana 

Burmistrza, to wydaje mi się, że to nie jest głosowanie czy Pani Dorota Adamska jest dobrą 

kandydatką, tak mi się wydaje z mojego punktu widzenia, czy to jest dobra kandydatka na 

Skarbnika Gminy Osieczna, bo ja Pani Doroty nie znam ale znam Pana Burmistrza i w takim 

duchu podejmuję tę decyzję, żeby zagłosować za kandydaturą przedstawioną przez Pana 

Burmistrza. Z mojego punktu widzenia, to Pan Burmistrz bierze odpowiedzialność w tym 

sensie, że taką kandydaturę nam przedstawia. Ja chętnie zagłosuję za ufając, że Pan Burmistrz 

dokonuje świetnego wyboru.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję za zaufanie Pana Przewodniczącego.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli nikt z Państwa nie chce zabrać głosu w tej sprawie, to przedstawiam projekt uchwały. 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 24 września 2019 r.                       

w sprawie powołania Skarbnika Gminy Osieczna. Na podstawie odpowiednich przepisów 

Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Na wniosek Burmistrza Gminy Osieczna powołuje się Panią Dorotę Adamską na 

stanowisko Skarbnika Gminy Osieczna z dniem 1 października 2019 r.   

§  2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§  3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę                          

nr XI.78.2019 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Osieczna.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie powołania Skarbnika Gminy Osieczna, 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XI.78.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

powołania Skarbnika Gminy Osieczna, stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Gratulacje i życzenia dla nowo wybranej Pani Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 10.  

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 11 mamy podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Osieczna na 2019 rok. W pierwszej kolejności oddam głos Panu Burmistrzowi z prośbą                    

o przedstawienie autopoprawek do projektu tej uchwały. Proszę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Kilka moim zdaniem najważniejszych uwag, jeśli Pan Przewodniczący ma takie życzenie to 

przekazuję. Pierwsza konieczność związana z wprowadzeniem i z prośbą o autopoprawki do 

zmian budżetu wynika z decyzji o zwiększeniu subwencji oświatowej, co z kolei jest 

konsekwencją wzrostu wynagrodzeń nauczycieli w naszej Ojczyźnie więc również w naszej 

Gminie. Jest to kwota przyznanej subwencji o 203.374 zł wyższej niż do tej pory, stąd 

proponujemy, po analizie i spotkaniach z dyrektorami szkół, aby tę kwotę podzielić według 

proponowanych wartości, tj. punkt 2 załącznika – informacja, opis w załączniku nr 2                      

w podpunkcie d. Mamy dwa wnioski o dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Jeden dotyczy terenu miasta, drugi terenów wiejskich, dlatego prosimy                              

o wyasygnowanie kwot na jedną i drugą przydomową oczyszczalnię ścieków, z tego powodu, 

że już wyczerpaliśmy tegoroczny budżet na te zadania. Mamy też ciąg dalszy prac 

związanych z zapłaceniem za przyłącza, za odcinki sieci sanitarnych. Wprowadzamy                       

w punkcie g zadanie „Budowa żłobków w Kąkolewie i Osiecznej”. Proponujemy poza 

wprowadzeniem tego zadania do budżetu również przeznaczenie kwoty 30.000 zł na prace 

związane z działaniami projektowymi. Zwiększenie kolejne, tj. o 11.000 zł na utrzymanie 

obiektów sportowych i rekreacyjnych na terenie naszej Gminy. Następnie są takie 

wartościowo drobne zmiany ale też istotne dotyczące, m.in. bieżącego utrzymania dróg 

publicznych - 8.400 zł czy też wydatki na obsługę Rady Miejskiej, promocję Gminy. Czasem 

jest tak, że w ramach kwoty, którą dysponujemy trzeba zaplanować wyższy wydatek w innym 
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miejscu budżetu bo plany mają to do siebie, że często czy też czasem zdarza się, że trzeba je 

korygować. Wszystkie zmiany są zawarte w uzasadnieniu do uchwały ale jeżeli Państwo 

Radni będą chcieli o coś zapytać to proszę. Jeśli Państwo Radni mają życzenie abym 

przeczytał wszystko, to jeśli zgłosicie taki zamiar to będę o wszystkich propozycjach zmian 

szczegółowo mówić. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Kto z Państwa chciałby o coś zapytać, jeśli chodzi o zmiany w uchwale 

budżetowej? Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Czyli kwota Panie Burmistrzu została już podzielona, tak? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Będzie podzielona jak Państwo Radni podejmą taką uchwałę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mówimy o kwocie dotyczącej? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Subwencji oświatowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa pytania do autopoprawek. Nie ma pytań, w związku z czym chciałbym 

przeprowadzić głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Pana Burmistrza. Kto jest za 

przyjęciem autopoprawek w kształcie i treści przedstawionej przez Pana Burmistrza, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednogłośnie przyjęła autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawki w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ogłaszam przerwę na czas przygotowania projektu uchwały zawierającego przyjęte 

autopoprawki.  

 

PRZERWA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady XI sesji Rady Miejskiej. Mamy uchwałę zawartą w druku nr 79 po 

autopoprawkach. Czy są jeszcze pytania ze strony Państwa Radnych do tego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna                

z dnia 24 września 2019 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 

rok. Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały o takiej 

treści, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. Kto jest przeciw, 

proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od 

głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że 

Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednogłośnie podjęła uchwałę                           

nr XI.79.2019 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała nr XI.79.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 24 września 2019 r.                         

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik                

nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 11 porządku obrad.  

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2019-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna. W pierwszej kolejności głosujemy autopoprawki w ślad za tym co 

przyjęliśmy w poprzedniej uchwale, w związku z czym chciałbym głosować autopoprawki do 

WPF-u. Rozpoczynam głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Burmistrza Gminy do 

uchwały o zmianach w WPF-ie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały                     

w przedstawionym kształcie, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 14 

głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. 

Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 

głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych 

jednomyślnie przyjęła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna.     

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawki w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ogłaszam przerwę na czas przygotowania projektu uchwały zawierającego przyjęte 

autopoprawki.  

 

PRZERWA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady XI sesji Rady Miejskiej. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer 

kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych 

do treści projektu tej uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam głosowanie. Kto                        

z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały o takiej treści, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska 

Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr XI.80.2019                  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2019-2028 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XI.74.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 24 września 2019 r.                         

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 12.  

Ad. 13. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Otwieram punkt wnioski i informacje. Może w pierwszej kolejności oddam głos Panu 

Antoniemu Kanteckiemu.  
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Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Nazywam się Antoni Kantecki w Świerczynie mieszkam od 15 lat. Czas upływa szybko, lubię 

porządek. Przyszedłem tutaj bo niedawno na elce.pl przeczytałem informację, że Gmina 

Osieczna wraca do Związku, KZGRL. W związku z tym taka moja trochę wątpliwość, jak to 

wszystko będzie wyglądało. Chodzi o to, że dzisiaj rozmawiałem z Panią w Lesznie, z Panią 

Eweliną Lichaj, która jest w zarządzie tego Związku. Już kiedyś rozmawiałem wcześniej, jak 

były pierwsze podwyżki za śmieci i wtedy tłumaczono się, że Związek nie przewidział, że 

ludzie będą produkować tak dużo śmieci i dlatego ta podwyżka, tak samo u nas i w Lesznie              

i wszędzie. Teraz pytam się tej Pani, czy znowu przewidujecie w związku z tym, że Osieczna 

przejdzie do Związku, czy nas też obejmie znowu jakaś podwyżka. Pani mówi, że rozmowy    

będą trwały, wszyscy burmistrzowie miast podległych do Leszna będą na ten temat 

dyskutować. Ja mówię Pani, że trochę jestem zatroskany o to, że ja nie produkuję dużo 

śmieci, jak ten problem rozwiązać, żeby jakoś indywidualnie podchodzić do tego bo to, że 

ludzie produkują więcej śmieci, to nie może być takiej zbiorowej odpowiedzialności, że ja 

będę dopłacał do kogoś, co wystawia po pięć worków a ja tylko jeden. Muszę powiedzieć, że 

i to jest udokumentowane bo Pani powiedziała, że samochody mają kamery i to wszystko 

można sprawdzić, ja też sobie robię zdjęcia, ja wystawiam raz na miesiąc odpady 

segregowane i raz na miesiąc niesegregowane, a odpadów niesegregowanych może pół, 

kilogram, półtora, mały woreczek wystawiam przy bramie i Panowie to zabierają, to są 

naprawdę niewielkie ilości. Chodzi o to, Pani mnie poinformowała, że będą podwyżki                    

w związku z tym, że wejdą odpady biodegradowalne a ja mówię, że ja mam kompostownik                   

i jak to wygląda. Jak jest kompostownik to ma być obniżka dla tych co mają kompostownik. 

Dlatego apeluję do Pana Burmistrza, do Rady, żeby podjąć decyzje i walkę, żeby bronić 

mieszkańców. Na naszym terenie mamy składowisko i uważam, że przynajmniej mieszkańcy 

Osiecznej powinni mieć zachowane te same ceny. Nie wiem jak to będzie, w każdym razie 

liczę na to, że Pan Burmistrz, Rada Gminy będzie bronić mieszkańców i do podwyżek nie 

dojdzie. Pani też na razie nie miała pojęcia, ile te podwyżki wyniosą, ile będzie obniżki dla 

tych którzy mają kompostownik, pewnie będziemy musieli składać oświadczenia, że 

posiadamy kompostownik. Czy to będzie złotówka, czy dwa, czy pięć, trudno mi powiedzieć. 

Na „Elce” zacytowali Pana Burmistrza, że rozmowy z mieszkańcami były przeprowadzone 

we wszystkich miejscowościach. W Świerczynie takiego spotkania nie było, ja przynajmniej 

nic o tym nie wiem, pytałem Sołtysa też nic o tym nie wiedział. Dlatego jestem tu dzisiaj bo 

gdyby takie spotkanie było może tam bym zadał pytanie na ten temat i bym wiedział więcej. 

To jest jeden temat. Nawiązując jeszcze do wystąpienia Pana Burmistrza o sprzątaniu 

zamiatarką. Apelowałbym żeby do sprzątania dołączyć jeszcze ulicę Gostyńską. Ja tam 

przejeżdżam i widzę nowa ulica jest ładnie zrobiona, nowe krawężniki tylko przy większych 

deszczach, nie mówiąc już o ulewach, z pól spływa woda i piach zalega na tej drodze, 

czasami są hałdy aż do drugiego krawężnika, do łąki i nikt tego nie sprząta. Parę dni temu jak 

zauważyłem, to chciałem dzwonić do Gminy ale jak następnego dnia jechałem, to było 

posprzątane. Nie wiem czy to sprzątają właściciele, czy Gmina, trudno mi powiedzieć,                    

w każdym bądź razie trzeba uczulić kogoś na ten temat, że po każdym większym deszczu 

trzeba posprzątać bo piach spływa do kanałów ściekowych i je zatyka a wkoło tych kanałów 

rośnie zielsko i spowalnia spływ wody. Nie wiem czy to Powiat jest odpowiedzialny i oni o to 

muszą dbać. Jak w ubiegłym roku dzwoniłem do Powiatu, to powiedzieli, że to jest w gestii 

Gminy i trwa odsyłanie petenta od jednego urzędu do drugiego. Jeszcze mam pytanie 

odnośnie masztu sieci PLAY. Dwa lata niestety ta inwestycja trwała bo Panowie zapomnieli        

o zgłoszeniu do Energetyki, że będą potrzebowali prąd. Maszt stał już w zeszłym roku albo 

półtora roku a podłączenie zasilania było problemem, wiem o tym bo interesowałem się tą 

sprawą bo zależało mi. Dwa lata temu było zebranie, chyba to już dwa lata minęło,                          

w październiku pamiętam, był Pan Burmistrz i mieszkańcy Świerczyny i obiecano nam, że jak 
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PLAY się podłączy, to potem będzie udostępniał maszt innym operatorom bo tak się dzieje, 

taki jest zwyczaj i tak ma być. Pytałem w Urzędzie ale nikt na ten temat nic nie wiedział. Od 

miesiąca PLAY już działa i wszyscy co są w tej sieci są zadowoleni. Niestety ja, moja 

rodzina, moi sąsiedzi i bardzo wielu mieszkańców Świerczyny jest w sieci Plus. Jak                         

w Urzędzie nic się nie dowiedziałem, że ktoś coś na ten temat może mi powiedzieć zacząłem 

wydzwaniać na Biuro Obsługi Klienta do Plusa. Później musiałem pisać emaile do nich i tak 

się stało, że na pierwszego emaila mi odpowiedzieli, że Plus w tej lokalizacji nie jest 

zainteresowany, żeby instalować dodatkowe anteny. No to napisałem, że zrobię wszystko, że 

rozwieszę ogłoszenia w sklepach, u Sołtysa i wszędzie, że ludzie, którzy korzystają z sieci 

Plus nie mają wyjścia muszą rezygnować z Plusa i przepisywać się do innych operatorów. Po 

paru dniach otrzymałem odpowiedź, że przykro im, że wystąpię jak mi się umowa skończy, 

że przykro im, że postanowiłem zakończyć, ale moje pismo, zgłoszenie zostało wysłane do 

wyższej instancji i będą je rozpatrywać i mam czekać na odpowiedź. Wczoraj nawet dostałem 

esemesa od Plusa, że moje zgłoszenie z tego i z tego dnia zostało przyjęte i że mam czekać na 

odpowiedź, nie wiem czy na emaila odpowiedzą czy esemesem. W każdym razie troszkę ich 

postraszyłem zobaczymy może się uda, a jak nie to będę docierał do wszystkich i będę 

namawiał, żeby rezygnowali z Plusa i przepisywali się, ja sam do PLAY´A przejdę bo ja 

jestem 21 lat w Plusie i nie pozwolę się tak traktować, że oni mają mnie gdzieś i nie chce im 

się bo mają parę złotych wydać.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dobrze Panie Antoni zobaczymy co z tym Plusem, a czwarta sprawa? 

Mieszkaniec Świerczyny Pan Antoni Kantecki: 

Ścieżka rowerowa, kiedy rusza inwestycja i kiedy ma być zakończona bo takiej informacji nie 

znalazłem. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kontynuujemy punkt wnioski, informacje, wolne głosy. Ktoś z Państwa Sołtysów, 

jakaś sprawa, a jak nie ma to Państwo Radni. Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Wszystkich serdecznie witam. W imieniu mieszkańców Kleszczewa i Pana Sołtysa 

Kleszczewa otrzymałem zapytani, żeby skierować do przewoźników pismo odnośnie 

połączenia komunikacyjnego z Kleszczewa w kierunku Osiecznej i Leszna. Chodzi głównie        

o połączenie w granicach godziny rannej 8.30. Chodzi o mieszkańców, którzy chcieliby się 

dostać do Gminy, do ośrodka zdrowia czy do Leszna. Jedyne połączenie, które mają jest 

około godziny siódmej i powrót około piętnastej. Głównie tu chodzi o takie połączenie, które 

kiedyś było, było to połączenie z Bojanic do Leszna i ono było w granicach 8.30. Autobus 

zatrzymywał się na krzyżówce, nie w samym Kleszczewie. Z tego co jeszcze udało mi się 

ustalić i z informacji Pana Sołtysa Kleszczewa, że też są postępowania odnośnie 

przywrócenia połączeń komunikacyjnych w Gminie Krzemieniewo bo jak wiemy Bojanice są 

położone w Gminie Krzemieniewo i też są czynione rozmowy w tym kierunku. Nie wiem czy 

do końca z firmą, która teren obsługuje czyli Millą. W imieniu tych mieszkańców prosiłbym, 

nie wiem czy Gmina zajmie jakieś stanowisko czy właśnie zapytania czy dowiedzenia się czy 

jest możliwość uruchomienia połączenia o tej godzinie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Wolne głosy, wnioski i informacje Państwo Radni. Pan Radny Sebastian Łagoda. 

Proszę.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

To samo pytanie. Chodzi o zorganizowanie dojazdu ze Świerczyny do Leszna. Jest dużo 

młodzieży szkolnej i nie mają jak dojechać. To zapytanie było już zgłaszane wcześniej i teraz 

ponawiam to pytanie. Czy można coś zrobić, żeby autobusy jeździły do Ziemnic, do 

Świerczyny, itd. Dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Mamy głos ze Świerczyny. Pan Radny Zbigniew Forszpaniak. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Dzień dobry. Kolega przedstawił właściwie ten problem. Ja też zapytam odnośnie tej sprawy. 

Dwa roczniki młodzieży poszły do szkoły średniej i jedni jadą o siódmej, drudzy jadą do 

szkoły na godzinę jedenastą a muszą jechać o siódmej godzinie. Do jedenastej czekają trzy 

godziny. Nie mają powrotu tak, że ten problem tutaj kolega przedstawił ja też proponuję                    

i proszę przede wszystkim Pana Burmistrza, żeby może się udało, dużo o tym mówiliśmy, 

może „13” pojedzie, może PKS, nie wiem. Kolega mówi, że Bojanice, Kleszczewo też 

proszą. Jest problem, jest dużo młodzieży, jedni mają samochody zabierają się, drudzy nie 

mają samochodu, nie mają prawo jazdy i to jest problem. Drugie pytanie. Kiedy nastąpi 

wyrównanie dróg dojazdowych do pól? Rozmawiałem z rolnikami w Wojnowicach powoli 

zaczynają się prace polowe, Sołtys też zgłaszał ten problem. Prosimy, żeby nastąpiło 

wyrównanie dróg dojazdowych do pól. Trzeci temat. Dzisiaj już była mowa o Kąkolewo                 

-Osieczna. Chciałem zapytać, kto będzie budować i czy będzie już ruszać w przyszłym roku. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa w punkcie wolne głosy, informacje, wnioski? Nie widzę. 

Dziękuję. Zamykam punkt 13.  

Ad. 14. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przechodzimy do punktu odpowiedzi na pytania i wnioski. Oddam głos Panu Burmistrzowi. 

Proszę na pytania złożone przed chwilą o udzielenie odpowiedzi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Temat Związku Komunalnego Gmin Regionu Leszczyńskiego, gospodarka śmieciowa. Ja 

przypomnę, że nasza Gmina była jednym z sygnatariuszy powstania tego Związku również, 

co jest znane Państwu po fatalnych dla naszej Gminy decyzjach parlamentu minionej kadencji 

postanowiliśmy wystąpić ze Związku i prowadziliśmy tę gospodarkę samodzielnie. Były 

różne głosy w ramach naszej Rady, stąd wiosną tego roku podjęliśmy uchwałę, Wysoka Rada 

podjęła uchwałę intencyjną o przystąpieniu do Związku Komunalnego Gmin Regionu 

Leszczyńskiego. To jest jeden wątek. Drugi dotyczy moich wypowiedzi o tym, co nastąpi 

podczas serii zebrań wyborczych w naszej Gminie czyli luty-marzec. Taki miałem zamysł, 

tak miałem zapisane i o tym informowałem. Jestem przekonany o tym, że wstępujemy czyli 

wracamy do Związku. Państwo Radni, Panie i Panowie Sołtysi, którzy, z czego się cieszymy, 

uczestniczą w obradach naszej sesji oraz my pracownicy w każdym miejscu, każdej osobie,             

z którą o tym rozmawiamy czy rozmawialiśmy, o tym mówimy. I trzeci aspekt zbliżającej się 

podwyżki opłat za śmieci, to klasyczny przykład prawdziwego powiedzenia, że Cygan 

zawinił a kowala chcą powiesić. Te zmiany wysokości opłat nieuniknione, które już nastąpiły 

w naszej Ojczyźnie w wielu samorządach, a z 1 stycznia 2020 roku nastąpią w naszym 

Związku czyli w tych kilkunastu gminach, które tworzą Związek, są pokłosiem decyzji 

organów ustawodawczych naszej Ojczyzny i rządu. Wprowadzenie piątej kategorii 

segregowania, zmiany wysokości opłat z tytułu kar za korzystanie ze środowiska dla tych 

instalacji, które przetwarzają odpady, to wszystko powoduje, że ja myślę, że prawie wszyscy 

albo wszyscy nie jesteśmy zadowoleni z tego co nastąpi ale to nie znaczy, że tak się nie 

stanie. Zmiany, ja też nie umiem dzisiaj odpowiedzieć Państwu, również naszemu Gościowi 

Panu Kanteckiemu jakiej wysokości będzie ta nowa opłata ale jedno jest pewne, że na dzisiaj 

mówi się o krotności 2 czyli jeżeli to jest odpowiednik 11 zł, to mówimy, słyszymy, 

rozważane są te wartości rzędu 22 zł od osoby miesięcznie. Ja przyjmuję Pana argumenty, że 

Pan, Państwo wytwarzacie mało śmieci więc oczekujecie żeby opłata była uzależniona od 

masy. W naszej Ojczyźnie, tak myślę, jeszcze sporo lat upłynie zanim ten sposób płacenia za 
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śmieci się sprawdzi. Aż boję się pomyśleć gdyby wprowadzono opłatę od liczby kilogramów, 

które oddajemy, nie mówię o nas tu siedzących tylko o statystycznym obywatelu, mieszkańcu 

naszej Ojczyzny. Jedną z takich podstawowych idei, może nie najważniejszych ale 

podstawowych, wprowadzenia tych regulacji było to, żeby w lasach nie przybywało śmieci                

a jeżeli ten wskaźnik, o którym Państwo mówią masy, liczby kilogramów pojawiłby się, to 

naprawdę dzisiaj jestem pełen obaw i przekonania jednocześnie, że zaroiłoby się od kolejnych 

nowych dzikich wysypisk. Żadnych opłat, podatków i ciężarów tego typu, jakby ich nie 

nazwać, nikt z nas nie płaci nie tylko z przyjemnością ale nie lubi płacić. Natomiast nasze 

życie, mogę tak powiedzieć bo jesteśmy w porównywalnym wieku, składa się z oprócz dóbr, 

które otrzymujemy, także z nakładanych na nas ciężarów i to jest jeden z nich. Ja zgadzam się 

z Pana optyką myślenia dotyczącą bioodpadów bo też mieszkam na wsi i uważam, że w takim 

środowisku jak nasze jest to nadokreślone zadanie, narzucone przez ustawodawcę. Dlatego  

jeżeli tylko będzie można w tym fragmencie wylobbować ulgi dla tych, którzy nie będą tej 

piątej sekcji potrzebować to deklaruję, że będę robił wszystko, żeby tak się stało ale o tym, że 

nie będzie podwyżki nie mogę zadeklarować bo byłbym nierzetelny w swojej ocenie tej 

sytuacji.   

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Ale podwyżka o 100%? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Lub wyżej. Są samorządy, o czym Pan najlepiej wie, gdzie już te podwyżki sięgają większej 

kwoty jak 100%. Ja wierzę, że władze Komunalnego Związku liczą opłatę w ten sposób, żeby 

ta uciążliwość dla nas jako mieszkańców była jak najmniejsza ale nie oczekujcie Państwo, że 

dzisiaj powiem, że będzie o dwa złote drożej a później nie wiadomo skąd nagle będzie wzrost 

o 100%, takie rozmowy o takiej zwyżce opłat trwają. Ja przekazuję Państwu to, co na dzisiaj 

się dzieje. Jeżeli chodzi o dowozy młodzieży do szkół. Naprawdę chciałbym odsączyć dwa 

roczniki bo też nie Gmina Osieczna spowodowała, że dwa roczniki młodzieży w jednym roku 

rozpoczęły naukę w szkołach ponadpodstawowych czy ponadgimnazjalnych. W moim życiu 

był moment, kiedy jeździłem m.in. do Leszna do szkoły. Było kilka autobusów 

przejeżdżających przez czy obok Łoniewa do Leszna i z powrotem, przeciążonych bo nie 

wszystkich do tych autobusów kierowca wpuszczał ponieważ chcących jechać było za dużo    

w stosunku do możliwości wynikającej z liczby miejsc. Później przez kilkadziesiąt lat, bo 

kilkadziesiąt lat mamy taką sytuację i ona nie powstała w tym roku, tak było w zeszłym roku, 

dwa, trzy, pięć lat temu dlatego, że autobusy woziły przysłowiowe powietrze przewoźnicy 

przestali realizować kursy na tych liniach. To nie jest ani niczyja zła wola, tylko to wynika                

z prostej ekonomicznej kalkulacji. Ja rozmawiałem z kilkoma mieszkańcami z tych 

miejscowości, o których Państwo Radni dzisiaj powiedzieli i przekazałem im dokładnie to 

samo co dzisiaj Państwu. Przecież przytoczony już przewoźnik prywatny zastanawiał się nad 

tym czy wprowadzić ten kurs. Dlaczego nie wprowadza? Dlatego, że mu się to najzwyczajniej 

nie kalkuluje. Poza tym już zupełnie technicznie patrząc na tą kwestię, to z Wojnowic ma 

jechać autobus o 7.10 bo część młodzieży zaczyna zajęcia o 8.00 a później o 10.05 bo kolejna 

część zaczyna o 11.00? Myślę, że jakbyśmy wzięli grafiki naszych uczniów, którzy uczą się   

w szkołach leszczyńskich to pewnie z samych Wojnowic może musiałyby być trzy albo 

cztery kursy dowozu i oczywiście powrotne. I tak w każdej z 17 miejscowości bo Osieczna 

ma problem uregulowany. Jeśli Wysoka Rada podejmie decyzję, nie kalkulując i nie znając 

żadnych wycen, że określone kwoty przeznaczymy na dofinansowywanie tego typu 

deficytowych kursów i później będziemy się zastanawiać czego nie zrobić, to jest nasza 

wspólna decyzja. Ja nie chcę mówić nie bo nie, tylko przedstawiłem Państwu swoją ocenę 

stanu, który jest i to samo dotyczy pozostałych, jeszcze raz powtórzę siedemnastu może 

szesnastu, piętnastu miejscowości bo Jeziorki i Trzebania sądzę, że korzystają z połączenia 

Osieczna-Leszno.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Pan Kantecki pytał jeszcze o ścieżkę rowerową, kiedy rozpoczną się prace i sieci PLAY. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przepraszam ale tematów było kilka i niektóre mi umknęły. Jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową, 

to jesienią a właściwie od połowy października, tak deklaruje wykonawca, że rozpoczyna 

prace. Natomiast zakończenie inwestycji przewidziane jest na 30 września, później kwestia 

odbiorów i uruchomienia jej dla użytkowników. Co do stacji PLAY´A Panie Antoni, to nie 

ten adresat Pana uwag. Ja przyjmuję, że ma Pan rację bo tak jest, natomiast jak sieci Plus                  

z PLAY´EM lub PLAY z Plusem nie porozumieją się, to tych czaszy dla Was nie będzie.  

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Myślałem, że może Gmina, bo jak Kantecki do nich pisze, to oni mają mnie gdzieś, a jak 

Gmina czy Rada Gminy napisze, że proszą bo nie ma sygnału, to może inaczej do tego 

podejdą. Dowiedziałem się od Pana Karolewicza, że od połowy wsi Świerczyna nie ma 

internetu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Antoni, jak rozmawialiśmy z PLAY´EM i omawialiśmy kwestię czy będzie budował, 

gdzie będzie budował, to tego typu rozmowy były, że kolejni operatorzy na jego stacji, 

maszcie będą mogli założyć swoje nadajniki. Z istniejącej sytuacji wynika, że sieci nie 

dogadały się biznesowo. Może, czego sobie życzmy, za jakiś czas te dwie czy więcej firm 

uzgodni to, że będziecie mieli lepsze połączenie. Jeżeli chodzi o to, żeby napisać do Plusa to 

deklarujemy, że jutro to uczynimy, aczkolwiek jest to papier, który zostanie zapisany i myślę, 

że tylko taki będzie skutek tego działania.    

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Jak Pan Burmistrz napisze i się podpisze, że mieszkańcy mają problem i zgłaszają go, to 

będzie inny odzew. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dlatego mówię, że napiszemy pismo. Pan Radny Forszpaniak pyta, kiedy będą równane drogi 

śródpolne. Zasada, która obowiązuje w naszej Gminie mówi, że takie działania wykonujemy 

w danej miejscowości jeden raz na kadencję. Do tej pory była to czteroletnia a teraz jest 

pięcioletnia kadencja samorządu. Jeżeli jest tak, że któraś z dróg była równana wcześniej jak 

upływ czasu tych czterech lat, to Panie, Panowie Sołtysi mają pełną wiedzę i reagują, 

aczkolwiek z drogami polnymi dobrze wiecie jak jest, kiedy, gdzie i przez kogo są one szybko 

rozjeżdżane. Tym nie mniej nie odstępujemy od równania dróg śródpolnych z częstotliwością, 

o której powiedziałem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Pan Forszpaniak pytał, kiedy nasza Gmina planuje rozpocząć działania dotyczące żłobków. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Jeżeli chodzi o żłobki, to wprowadzamy takie zadanie do budżetu, współpracujemy z firmą, 

która deklaruje, że jest skuteczna w pozyskiwaniu wysokich dotacji na tego typu inwestycje. 

Jeżeli otrzymamy dofinansowanie zewnętrzne to będziemy budować w przyszłym roku 

natomiast bez dofinansowania tego zadania realizować nie będziemy, przynajmniej w 2020 

roku. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Proszę Państwa czy są jeszcze jakieś pytania? Ja jeśli Państwo pozwolą postaram 

się bardzo szybko odnieść się do kwestii śmieci, o które pytał i o ceny za śmieci, o które pytał 

Pan Kantecki. My dzisiaj, takie mam przekonanie, chcemy wstąpić do Związku śmieciowego, 

dlatego że, to warto podkreślać, od kilku lat dużo pieniędzy publicznych, naszych wspólnych 

dopłacaliśmy do gospodarki śmieciowej. Bo to nie jest tak, że u nas to działało świetnie                         

i wychodziliśmy na zero a teraz chcemy wstąpić do Związku, bo ktoś mógłby powiedzieć po 

co idziecie do Związku, jeśli to działało w naszej Gminie, otóż nie działało. My, tak jak Pan 
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Burmistrz powiedział, my byliśmy tymi, którzy ten Związek zakładali i wszystkich 

namawialiśmy, żeby do niego wstępowali. Potem, przepraszam za proste słowa, musieliśmy 

szybko uciekać z tego Związku bo ustawodawca nas oszukał i chciał nam zabrać pieniądze za 

to, że Trzebania jest na naszym terenie. Później prawo się zmieniło, Poseł Łukasz Borowiak 

walczył o to, żeby nanieść poprawkę i te krzywdzące dla nas przepisy zniesiono. My 

gospodarowaliśmy odpadami sami ale co roku Rada Miejska podejmowała decyzję o tym, 

żeby dopłacić do tych śmieci, żeby mieszkańcy nie płacili większych opłat. Pan Burmistrz 

wspomniał, że były inne głosy w Radzie ano były, ja rzeczywiście byłem tym, który uważał, 

że powinniśmy wrócić do Związku ale przegrywałem głosowania, przegrywałem w dyskusji, 

itd., nie ma co do tego faktu wracać. Dzisiaj jest taka sytuacja, że przez ostatnie lata setki 

tysięcy złotych dopłaciliśmy do gospodarki śmieciowej po to, żeby utrzymać ceny dla 

naszych mieszkańców. Teraz stwierdzamy, że dzisiaj nie powinniśmy tak postępować dalej, 

co wcale nie znaczy, że jesteśmy spokojni i myślimy spokojnie, co będzie się działo                       

z gospodarką śmieciową. Ja mam wrażenie, że gospodarka śmieciowa „prawie leży” dzisiaj                

w Polsce i nikt dzisiaj nie wie, w jakim kierunku pójdzie. Tak jak Pan Burmistrz mówi 

poczytajcie Państwo, o ile rosną stawki w całej Polsce za odbiór odpadów. Ja nie wiem czym 

się to skończy, piąty worek, nie wiadomo jak to będzie wyglądać, itd. Dzisiaj są samorządy, 

które kilkukrotnie podnoszą ceny za śmieci. To, że my dzisiaj wstępujemy do Związku to 

wcale nie oznacza, że jesteśmy spokojni, że to już jest załatwienie sprawy, bo żaden związek 

śmieciowy, ani żadna gmina w Polsce dzisiaj chyba nie może spać spokojnie bo 

przypuszczam, że ustawodawca może nas jeszcze kilka razy zaskoczyć i nie wiem czym się to 

może skończyć. Ja chciałby odczarować takie myślenie, że po co idziecie do Związku, jeśli 

było tak dobrze. Nie było tak dobrze. Dopłacaliśmy spore pieniądze, my byśmy mogli dalej 

dopłacać ale tak jak Pan Burmistrz mówi o tych dowozach, to jest nasza decyzja. Jeśli w tym 

roku za półrocze jesteśmy 300.000 zł na minusie w gospodarce odpadami, to rocznie daje 

600.000 zł. Możemy dopłacać do tego zadania ale z czego ściągniemy?        

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Ja gdzieś czytałem, nie wiem, proszę mnie poprawić, że Gmina przez to, że jest właścicielem 

wysypiska dostawała 1.200.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dostajemy.  

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

I to się nie pokrywało jak dopłacaliście 300.000 zł czy więcej? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pokrywało się. 

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

To zostawało w budżecie 900.000 zł albo trochę mniej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pokrywało się. 

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

To co brakowało? Mało ten 1.200.000 zł było, żeby nadal dopłacać? 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

To Gmina ma płacić za mieszkańców, którzy nie płacą? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Antoni, to znaczy, że jeżeli w tym roku dostaniemy 1.200.000 zł to 600.000 zł mamy 

przeznaczyć na dopłatę? A nie lepiej te pieniądze wydać na coś innego? 

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Gmina dalej dostanie te pieniądze? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To 1.200.000 zł? 
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Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oczywiście, chyba że ustawodawca zmieni przepisy. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na dzisiaj tak.  

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Są tacy ludzie, którzy nie mają podpisanej umowy na odbiór odpadów? 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Mają umowę ale nie płacą.  

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Nie ma kary na to? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Moi Państwo, jeżeli można. Gdyby to było tak prosto, że jeżeli z gospodarki śmieciowej 

mamy 1.000.000 zł to ten milion możemy wydać na tego typu gospodarkę a na inne obszary 

otrzymamy przysłowiową „mannę z nieba”, żeby też mieć pieniądze, to byłaby dobra sytuacja 

z naszym budżetem. Te wpływy, o których Pan mówi one są w jednym miejscu budżetu a po 

drugiej stronie, po stronie wydatków jest daleko więcej zadań niż tylko ewentualne dopłaty do 

gospodarki odpadami. Materia jest daleko bardziej skomplikowana. My oczywiście cieszymy 

się z tych pieniędzy, które mimo uciążliwości, że Trzebanię mamy u siebie występują ale to 

nie rozwiązuje problemu, że możemy zapytać naszych mieszkańców, co byście jeszcze chcieli 

bo mamy pieniądze do wydania. Byłoby super, czego sobie życzmy ale wydaje mi się, że 

Gmina Kleszczów, najbogatsza Gmina w Polsce tak się zachowuje jak Wam przytoczyłem, że 

będziemy mieć tyle pieniędzy, że nie będziemy wiedzieli co z nimi zrobić.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Myślę, że za każdym razem przy okazji mowy o pieniądzach za to, że mamy Zakład                      

w Trzebani, o które pyta Pan Antoni, warto podkreślać i przypominać, że tych pieniędzy za 

to, że Trzebania jest w Trzebani dostajemy coraz więcej ale odpowiednie służby pilnują nas, 

żebyśmy nie dostali ani grosza więcej czyli krótko mówiąc ścinają ją zawsze do 1.200.000 zł 

a rosnąca kwota przekazywana jest do Marszałka i do Starosty. Te organy władzy 

samorządowej mają pieniądze z tego, że Gmina Osieczna ma Trzebanię. Dlatego                           

z niepokojem, bo wszyscy z niepokojem czekamy na rozwiązania, które przyniosą najbliższe 

miesiące, czas upływa, wkrótce już październik i rzeczywiście od 1 stycznia po raz kolejny, 

już nie wiem który, znajdziemy się w nowej rzeczywistości, jeśli chodzi o gospodarowanie 

odpadami śmieciowej, po raz któryś zmienianej i zobaczymy co z tego wyniknie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jest rzeczą oczywistą, że nie ma dylematu, czy jeżeli Gmina sama prowadzi gospodarkę 

odpadami, to opłata będzie niższa, a jeżeli wejdziemy do Związku, to będzie wyższa. Ona 

będzie wyższa bez względu na to, jak my się zachowamy, stąd nasze kroki, które czynimy od 

wiosny i 1 stycznia będziemy jedną z gmin Związku Komunalnego.  

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Jak dzisiaj rozmawiałem z Panią w Lesznie, to mówiła, że dyskusje będą trwały cały czas.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

One trwają. 

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Jak każdy burmistrz będzie przeciwko podwyżce, to kto podniesie ceny? Kto zdecyduje                

o tym? Wojewoda, Marszałek, czy kto? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Eugeniusz Karpiński unieważnił pierwszy przetarg ponieważ po rozstrzygnięciu 

pierwszego przetargu okazało się, że najniższa stawka za odpady segregowane powinna 
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wynieść 30 zł za osobę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przetarg został unieważniony i teraz zmieniana jest specyfikacja przetargu, żeby spróbować 

uzyskać niższą cenę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Kantecki, każdy z nas wie, Pan tym bardziej jako przedsiębiorca bo z tej strony też 

Pana znam, że, żeby można było ponieść wydatki zgodnie ze zobowiązaniami muszą być 

dochody lub przychody. Jeżeli ten, kto od nas odbiera odpady zaproponuje nam taką cenę                

a nie inną i ona jest najkorzystniejsza, jeżeli na Trzebani Zakład, który segreguje, przetwarza, 

zajmuje się tymi odpadami też ma określone stawki, tak żeby mógł istnieć jako firma, to                   

z tych dwóch kosztów, które ponosi Związek wynika konieczność otrzymania takich a nie 

innych przychodów.   

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Trzebania jest deficytowa w tej chwili, nie zarabia na siebie? A wszyscy wiedzą, że to jest 

„złota kura”. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie o tym mówię. Ja mówię o tym, że przetwarzanie odpadów w Trzebani wiąże się                        

z określonymi kosztami. Jak Zakład skalkuluje sobie, że potrzebuje, np. 1.000.000 zł plus 

100.000 zł czy 50.000 zł na to, żeby ich działalność nie była tylko na granicy poniesionych 

kosztów, to przedkładają tym co dowożą do nich odpady, że za tonę jest taka a nie inna kwota 

i cóż możemy powiedzieć, trzeba zapłacić.  

Mieszkaniec miejscowości Świerczyna Pan Antoni Kantecki: 

Kto to kalkulował na początku, że popełnił taki błąd, że teraz o 100% trzeba podwyższyć 

stawki? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W międzyczasie nastąpiły nowelizacje ustawy, o których już dzisiaj mówiliśmy, co 

spowodowało, że ten ciężar jest coraz wyższy wartościowo. Pan Przewodniczący powiedział 

o naszym niedoszacowaniu między wydatkami a przychodami. W Komunalnym Związku, 

tym który funkcjonuje w Lesznie, do którego należy kilkanaście gmin, półrocze też kształtuje 

się poniżej bilansowania czyli też są na tzw. minusie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Funkcjonują z nadwyżki, którą zgromadzili kilka lat temu.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie ma żadnych szans, żeby dalej utrzymać obowiązujące kwoty przecież gdyby można było 

wysokość tych opłat zachować lub mogłyby być niższe niż te, które prawdopodobnie będą, to 

dlaczego miałyby być wyższe od koniecznych? Prawdopodobnie te kwoty, które się pojawią 

będą najniższe z możliwych. Może u nas będzie ponad 20 zł od osoby. Ja słyszałem o ponad 

50 zł od osoby w gminach naszej Ojczyzny.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Tak jest, są takie stawki. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ponad 50 zł od osoby miesięcznie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Pamiętam, że nam się wydawało, że odchodząc od Związku mamy w sensie biznesowym 

doskonałą sytuację, że jesteśmy Gminą, na której terenie jest wysypisko i nikt już taniej nie 

może tej usługi wykonać bo koszty transportu, np. są najniższe, bo są gminy, które mają 

kilkadziesiąt kilometrów do wysypiska. Mimo to bilans nam się nie układa ale to są rzeczy, 

które są absolutnie niezależne od nas, jeśli kilkukrotnie w tym czasie wzrosły opłaty za to, że 
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zwozi się tony śmieci na wysypisko. Ja się na tym nie znam, mogę tylko intuicyjnie do tego 

podejść, była rejonizacja czyli byliśmy skazani na instalację w Trzebani, dzisiaj już nie ma 

tego przypisania ale przez ileś lat tak było i to pozwalało zbudować taką sytuację, że my 

byliśmy skazani na to, ile ktoś od nas żądał pieniędzy za określoną usługę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z roku na rok zmieniała się też optyka związana ze składowaniem odpadów, których nie dało 

się przetworzyć i o określonych kodach, potocznie mówiąc były to odpady 

wysokoenergetyczne. Wszystkie instalacje miały obowiązek przekazywać te odpady do 

cementowni czy innych zakładów, które mogły je spalać oczywiście za określoną kwotę. 

Suma tych zdarzeń zadziałała jak reakcja łańcuchowa i spowodowała wysoki, nie tylko 

przewidywany ale myślę, że rzeczywisty wzrost opłat i nikt z nas się z tego nie cieszy. 

Mówiąc nikt mówię o prawie wszystkich bo nie wiem czy ustawodawca się tym martwi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Na dzisiaj kończymy temat śmieci ale ten temat pewnie będzie do nas wracał przez najbliższe 

miesiące, do końca roku, zobaczymy w jakim kierunku pójdą dalsze działania. Zamykam 

punkt 14. 

Ad. 15. Zakończenie obrad XI sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W punkcie 15 wszystkim Państwu dziękuję za przybycie, obecność i współpracę. Zamykam 

obrady XI sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 
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